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O absolventy se zajímají 3. LF UK a Brno

Proč toto kritérium: Absolventi mohou fakulty nejlépe posoudit z pohledu klientů. Profesně úspěšní absolventi jsou
signálem dobré školy.
Co jsme zjišťovali: Kolik procent absolventů po šesti měsících od ukončení školy dál pokračuje v oboru; jak hodnotí svou
spokojenost s fakultou; jaký je jejich průměrný plat po pěti letech od ukončení školy.
Jak hodnotíme výsledky: Protože v Česku takové průzkumy dosud nejsou obvyklé a nemají jednotnou metodiku,
sestavujeme žebříček nikoli podle toho, JAK absolventi odpovídali, ale ZDA se jich škola vůbec ptá a jak podrobné
výsledky poskytuje. Žádný průzkum mezi absolventy nedělá 2. LF UK, Plzeň nebo civilní Hradec. Také 1. LF UK pouze
odkázala na obecná zjištění, podle nichž je nezaměstnanost mezi lékaři mizivá.
O něco podrobnější údaje poskytla Olomouc. Absolventi si stěžovali na přílišnou teoretičnost. »Uvítali by větší
procvičování praktických dovedností a více stráveného času s pacienty u lůžka či zubařského křesla,« říká proděkan LF
UP Martin Modrianský. Vojenský Hradec zná osud absolventů přesně: »Všichni studenti mají závazek k české armádě
ve výši dvojnásobku doby studia,« vysvětluje děkan, plukovník Roman Prymula. Proto zná i jejich platy po pěti letech
od ukončení studia: 30 - 35 tisíc.
Nejpodrobnější průzkumy si dělá 3. LF UK a Brno. V Praze uskutečnili průzkum mezi absolventy za posledních deset
let. Jeho návratnost byla jen pětinová (182 z 897 oslovených). Medici obecně vykazují vysokou věrnost oboru a i v
případě 3. LF UK působí jen 1,1 % absolventů po šesti měsících od státnic mimo zdravotnictví. Spokojeno bylo 92 %
absolventů. Pokud by měli znovu volit, tutéž fakultu by si vybralo 73 %. Ostatní by většinou medicínu nestudovali vůbec
(z ekonomických důvodů).
Průzkumy dlouhodobě organizuje celá Masarykova univerzita, mezi lékaři byla ovšem posledně návratnost slabší (36,5
%). Absolventi LF MU zůstali v oboru bez jediné výjimky, ačkoli mají - spolu s pedagogy - nejnižší průměrné nástupní
platy. Průzkum prováděný s časovým odstupem však ukazuje znatelný nárůst platů během dvou tří let (z nástupních 14
856 na aktuálních 22 507). Už během státnic měli brněnští medici místo nebo pokračovali v doktorandském stupni.
Studiu vytýkali přílišnou teoretičnost a velmi nedostatečnou výuku cizích jazyků (obojí 80 %). Dobré známky dávali za
orientaci v oboru a podporu týmové práce a 67 % souhlasilo s tím, že je fakulta připravila pro život.


